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برنامه

اثبات دوباره یک موضوع با افزایش 
سقف بودجه کشک است ۱۰ درصدی

بــا افزایش دوبــاره ســقف بودجه 
باشــگاه ها با تصمیم فدراسیون فوتبال، 
آنچه پیش تر درباره این دســتورالعمل 
گفته می شد، بار دیگر به اثبات رسید. به 
گزارش خبرگزاری تســنیم، هیئت رئیسه 
فدراسیون فوتبال به تازگی مصوب کرده 
که ســقف بودجه باشــگاه ها ۱۰ درصد 
افزایــش یابد تا بار دیگر ثابت شــود که 
ســقف بودجــه در فوتبال ایــران هیچ 
ضمانت اجرائی نــدارد و خیلی راحت 
می توان آن را دور زد یــا نادیده گرفت. 
با شکایت  کما اینکه باشــگاه ســپاهان 
 (CAS) ورزش  حکمیــت  دادگاه  بــه 
فدراسیون فوتبال را محکوم کرد؛ چرا که 
قانون یادشده ضمانتی برای اجرا ندارد. 
فدراسیون در ابتدای فصل بودجه ای را 
برای باشگاه ها در نظر گرفت و در ادامه 
صد میلیارد تومان به ۳۲۵ میلیارد اولیه 
اضافــه کرد. این در شــرایطی بود که با 
در  نظر  گرفتن برخی آپشــن ها این مبلغ 
به بیش از ۵۰۰ میلیارد تومان می رسید. 
فدراســیون  کــه  رســیده  اکنــون خبر 
۱۰ درصــد دیگر ســقف را افزایش داده 
اســت. این کار یک معنا بیشــتر ندارد و 
آن هم اینکه ســقف بودجه، «کشــک» 
است و فدراســیون حتی حرف خودش 
را هم در این زمینه قبــول ندارد. بهانه 
فدراســیون برای ایــن کار تقویت تیم ها 
بوده؛ گویی فدراســیون ابتــدا به دنبال 
تضعیف تیم ها بــوده و در ادامه به این 
فکر افتــاده که به جــای تضعیف باید 
آنهــا را تقویت کند! بــه  همین  دلیل به 
صــورت قطره چکانی بودجه را افزایش 
داده اســت. اینکه تیم هــای ایرانی باید 
در آســیا به میدان بروند و دخل و خرج 
باشگاه ها چقدر می شود، کاملا مشخص 
بود، اما اینکه فدراسیون حرف خودش 
را در چنــد مــاه دو بار زیر پا گذاشــته، 
فدراســیون  یعنی  نیســت.  پذیرفتنــی 
فوتبال نمی دانســته که بودجه در نظر 
گرفته شــده کم بوده اســت؟ اگر برای 
انضباط مالی چنین کاری انجام شــده، 
پــس چگونه اســت کــه اکنــون آن را 
نادیده گرفته اســت؟ مکانیسم این کار 
به چه صورت بوده اســت؟ چه کســی 
درخواست افزایش بودجه را داده و آیا 
ایــن موضوع از ســمت کارگروه نظارت 
بر قراردادها ارائه شــده یا فدراســیون 
رأســا تصمیم به این کار گرفته اســت؟ 
چرا این خبر به صورت رســمی از سوی 
فدراســیون اعلام نشده است؟ تغییرات 
پیاپــی به ســود باشــگاه ها در حالی که 
ابتــدا سفت و ســخت پای  فدراســیون 
حرفش ایستاده بود، ناخودآگاه اذهان را 

به سمتی دیگر می برد.

مخالفت فدراسیون فوتبال 
با افزایش سهمیه بازیکن 

خارجی

فدراســیون فوتبــال با درخواســت 
باشــگاه پرســپولیس بــرای افزایــش 
ســهمیه بازیکن خارجــی اش مخالفت 
باشــگاه  ایســنا،  گــزارش  بــه  کــرد. 
پرســپولیس بــا ارســال نامــه ای بــه 
افزایش  فوتبال درخواست  فدراســیون 
ســهمیه بازیکن خارجی را داشــت که 
با پاســخ منفی مواجه شــد. بــا توجه 
به اینکه نبیــل باهویی از پرســپولیس 
جدا شــده و با حکم کمیتــه انضباطی 
این تیم در مقایســه بــا دیگر تیم ها یک 
بازیکن خارجی کمتر دارد، رضا درویش، 
درخواســت  پرســپولیس،  مدیرعامــل 
افزایش یــک بازیکن خارجی بیشــتر را 
داشــت. پرســپولیس تنها تیمی است 
کــه در پــی افزایش ســهمیه بازیکنان 
خارجــی اش بود و مدیرعامــل قرمزها 
خواســته بــود ایــن ســهمیه فقط به 
پرسپولیس اختصاص یابد و در صورت 
تعمیم یافتــن ایــن تصمیم بــرای همه 
تیم هــای لیگ برتری، مخالــف افزایش 
سهمیه بازیکنان خارجی تیم ها خواهد 

بود.
رد  دلیــل  فوتبــال  فدراســیون 
درخواســت رضــا درویــش را «ایجاد 
تبعیــض و عدم یکسان ســازی در دیگر 
باشگاه ها» و همچنین تعمیم نیافتن آن 

برای دیگر تیم ها اعلام کرد.

از پرونده «فساد در فوتبال» چه خبر؟پایان ضرب الاجل ۲ماھھ و چشم انتظاری ادامھ دار
با وجود گذشــت نزدیک به ۹ ماه از علنی شــدن پرونده فساد در فوتبال پیرو 
حواشــی مرتبط با باشگاه مس رفســنجان، همچنان خبری از صدور حکم 

نهایی برای متهمان پرونده نیست.
به گزارش فوتبال ۳۶۰، رقابت های فوتبال در ایران در ســال ۱۴۰۳ در شرایطی به 
روزهای پایانی اش نزدیک می شود که اتفاقات تلخ و شیرین پرشماری در این سال رخ 
داد و قهرمانی پرسپولیس در لیگ برتر و قهرمانی سپاهان در جام حذفی و سوپرجام، 
بدون  شــک مهم ترین اتفاقات فوتبال باشگاهی محسوب می شوند. در عرصه ملی 
هم شــاگردان امیر قلعه نویی در تیم ملی در یک قدمی مسجل کردن صعودشان به 
جام جهانی ۲۰۲۶ هســتند، اما فراتر از اتفاقات درون مســتطیل سبز، بی شک اتفاق 
ویژه ســال مرتبط با پرونده فســاد در فوتبال بود. مس رفسنجان در شرایطی یکی از 
۱۶ تیم شرکت کننده در لیگ برتر فوتبال ایران است که پیش از اتمام لیگ بیست وسوم 
و در اردیبهشــت   سال جاری، پرونده فساد در فوتبال با موضوع رسیدگی به حواشی 
مرتبط با اتفاقات رخ داده در سال صعود مس به لیگ برتر به جریان افتاد و خبرهای 
ضدونقیضی هم مطرح شــد. بازشدن پای مدیران ارشد فدراســیون فوتبال به این 
پرونده و بازداشت چهره هایی مثل خداداد افشاریان و سهیل مهدی، باعث شد بیش 

از پیش پرونده فساد در فوتبال برای علاقه مندان به فوتبال در ایران پراهمیت شود.
پرونده ای که ۲۱ متهم دارد

مســئولان قوه  قضائیه از روز تشــکیل پرونده سعی داشــته اند ابعاد آن را مورد 
بررسی قرار بدهند و در ویدئوکست فوتبال ۳۶۰ هم عادل فردوسی پور، جزئیات این 
پرونده جنجالی را مورد بررســی قرار داد. در  ۹ ماه گذشته، نام چهره های مختلفی 
پیرامون این پرونده به میان آمده و بازخوانی آخرین اظهارات حجت الاسلام ابراهیم 
حمیدی، رئیس دادگســتری استان کرمان نشان می دهد که در این پرونده، ۲۱ متهم 
و ســه نفر به عنــوان مطلع تحت تعقیب قضائی قرار گرفته انــد که برای ۱۲ متهم 

کیفرخواست صادر شده است.
۲ ماه و ۲ روز از آخرین وعده صدور رأی گذشت اما...

اصغر جهانگیر، ســخنگوی قوه  قضائیه، در آخرین اظهارات خود درباره پرونده 
فساد در فوتبال، در نشست خبری اش که در روز بیست ونهم آبان  برگزار شد، توضیح 
داد: «این پرونده قریب یک ماه اســت که نســبت به متهمانی که کیفرخواست شان 
صادر شــد، به دادگاه کیفری ۲ در رفسنجان ارسال شده و اعلام کردند که ظرف یک 
یا دو ماه آینده رسیدگی به پرونده به پایان می رسد و حکم صادر می شود». از هنگام 
موضع گیری رســمی ســخنگوی قوه  قضائیه تا به امروز، دو ماه و دو روز گذشته اما 

همچنان خبری از صدور حکم نهایی پرونده نیست.
رأیی که می تواند انتخابات فدراسیون فوتبال را تحت  تأثیر قرار دهد

اهالی فوتبال در حالی چشــم انتظار صدور آرای پرونده فســاد در فوتبال هستند 
که آرای صادرشــده اثر پروانه ای گســترده ای بر فوتبال ایران داشــته که بدون  شک 
یکی از اثرات مهم آن روی انتخابات هیئت رئیســه فدراســیون فوتبال خواهد بود؛ 
چراکه جمعی از چهره هایی که اکنون به  عنوان کاندیدا در سمت های مختلف برای 
انتخابات پیش رو نام نویسی کرده اند، نام شــان در اثنای رسیدگی به پرونده فساد در 
فوتبال به میان آمده بود و اگر جزء متهمان قطعی پرونده قرار گیرند، بدون شک آینده 

کاری شان در فدراسیون تحت الشعاع قرار می گیرد.
آینده تیم مس در گروی صدور رأی پرونده جنجالی

تیم فوتبال مس رفســنجان هم به عنوان ذی نفع این مسئله، آینده حضورش در 
ســطح اول فوتبال ایران می تواند تحت  تأثیر قرار بگیرد؛ البته در پایان فصل گذشته 
هم زمزمه های زیادی درباره احتمال کنار گذاشته شدن مس از لیگ برتر به میان آمد 
اما این زمزمه ها رســمیت پیدا نکرد. در کنار حکم احتمالی قوه  قضائیه، کمیته های 
اخلاق و انضباطی هم احتمالا جداگانه آرایی درباره پرونده صادر می کنند اما سکون 
و ســکوت به وجودآمده در ماه های گذشته خبرساز شده و باید دید چه زمانی حکم 
قطعی پرونده فساد در فوتبال صادر می شود و باید دید آیا بعد از بررسی این پرونده، 
ذره بین روی عملکرد سایر باشگاه ها هم خواهد رفت و کشفیات جدیدی هم در این 

زمینه صورت می پذیرد یا خیر.

انتقاد روزنامه ایتالیایی از طارمی 
 مهاجم ایرانی انتظارات را برآورده نکرد

روزنامــه توتومرکاتو در گزارشــی به بــازی تیم های فوتبال اینتــر و امپولی 
پرداخــت و از مهدی طارمی انتقاد کرد. به گــزارش خبرنگار مهر، تیم های 
فوتبال اینتر و امپولی در هفته بیست و یکم سری آ و در ورزشگاه جوزپه مه آتزا شهر 
میلان رو در روی هم قرار گرفتند که این بازی با برتری ۳ بر یک یاران مهدی طارمی به 
پایان رسید تا اینتر در جدول سری آ، با ۴۷ امتیاز و یک بازی کمتر نسبت به ناپولی در 
رده دوم قــرار گیرد و امپولی نیز ۲۰ امتیازی و در رده چهاردهم جدول باقی ماند. در 
این دیدار، مهدی طارمی مهاجم ایرانی اینتر از ابتدا در ترکیب تیمش حضور داشت 
و در دقیقه ۶۹ جای خود را به مارکوس تورام داد. گل های اینتر را دامفریس، مارتینز 
و تورام به ثمر رســاندند و طارمی در مدت که در زمین بازی حضور داشت نتوانست 
نــه گل و نه پاس گلی را به نام خود ثبت کند. در همین حال روزنامه توتومرکاتو در 
گزارشــی به این بازی پرداخت و از مهدی طارمی انتقاد کرد. در مطلب این روزنامه 
ایتالیایی آمده است: در این دیدار، انتظارها از پیوتر زیلینسکی و مهدی طارمی برآورده 
نشد. زیلینســکی همان بازیکنی است که در ناپولی خوش درخشــید و از او انتظار 
می رفــت جایگاه میخیتاریان را تهدید کند، اما تا این لحظه از آن فاصله زیادی دارد. 
طارمی، مهاجم ایرانی نیز هنوز نتوانســته به گل زنی نزدیک شود. در بازی های اخیر، 
او نه تنها در گل ســازی موفق نبوده، بلکه در انجام وظایف دیگرش نیز افت داشــته 

است.
حمایت مربی اینتر از مهاجم تیم ملی فوتبال ایران

مربــی تیم فوتبال اینتــر ایتالیا مقابل انتقادهای به وجودآمــده از مهاجم ایرانی 
تیمش ایســتاد و عملکرد مهدی طارمی را مطلــوب توصیف کرد. پیروزی ۳ بر یک 
اینتر مقابل امپولی در هفته بیست ویکم سری آ ایتالیا در حالی رقم خورد که مهدی 
طارمی ۶۹ دقیقه بازی کرد، اما باز هم در امر گل زنی برای تیمش ناکام ماند. مهاجم 
تیم ملی فوتبال ایران که ســومین حضور متوالی اش در ترکیب اینتر را پشــت ســر 
گذاشــت باز هم نتوانســت برای این تیم گل زنی کند تا انتقادها از جذب او بار دیگر 

مطرح شود.
ماسیمیلیانو فاریس دســتیار اینزاگی در اینتر ایتالیا در واکنش به عملکرد 
مهدی طارمی گفت: مدافع قهرمانی هستیم و بازی کردن سخت تر از همیشه 
اســت. بایــد در این وضعیت بــرای پیروزی بجنگیــم. کارهای زیــادی برای 
انجــام دادن داریم. او درخصوص انتظــارات از مهاجمان این تیم به خصوص 
مهدی طارمی که گل زنی نداشته است و بازی نامطلوب کریستین اصلانی تأکید 
کرد: پوشــیدن پیراهن اینتر آسان نیســت، اما اصلانی همیشه تمام تلاشش را 
کرده اســت. عملکردهای او هرگز بد نبوده انــد. در مورد طارمی باید بگویم از 
او مطمئن هســتیم که علاوه بر تلاش ســخت و کارهای مفیدی که برای تیم 
انجــام می دهد، در زمینه گل زنی نیز ســهم خود را خواهد داشــت و گل های 

زیادی می زند.

خبر فوتبال

مجمع عمومی فوق العاده فدراســیون والیبال یکشنبه، 
۳۰ دی در شــرایطی برگزار شــد که مهم ترین خروجی آن، 
تحویل و پذیرش اســتعفای وحید مرادی از نایب رئیســی 
فدراســیون و همچنین انتخاب اعضای هیئت رئیســه بود. 
مرادی در سال گذشته یکباره با اتفاقات ریز و درشتی همراه 
شــد و در یکی از ســفرهای خارجی تیم ملی از دســترس 
خارج شــد تا شایعات زیادی درباره اش مطرح شود. غیبت 
طولانی مدت او هم کم حرف و حدیث در پی نداشت. ضمن 
اینکــه فدراســیون والیبال هم کــه مثلا با ریاســت جدید 
به کار ادامه مــی داد، متحمل دادن هزینــه برای غیبت و 
ناپدیدشــدن وحید مرادی شــد. ولی چنین داســتانی روز 
۳۰ دی به پایان رسید و او با نوشتن استعفایش از این گفت 
که قصد ندارد بیش  از  این هزینه برای فدراســیون بتراشد. 
این مجمــع البته یک اتفــاق مهــم و در عین حال عجیب 
دیگر هم در دل داشــت که مربوط بــه رأی گیری برای یک 
پســت افتخاری بود. در جریان همین نشست میلاد تقوی، 
رئیس فدراســیون والیبال، پیشــنهاد داد کــه اگر اعضای 

مجمع موافق باشند، طرح ریاست افتخاری 
محمدرضا داورزنی در دســتور جلسه قرار 
بگیــرد که چنین پیشــنهادی مورد موافقت 
قرار نگرفت. این موافقت نکردن در شرایطی 
بود که هیچ کــدام از اعضای مجمع حاضر 
نشدند دست شان را بالا بیاورند تا به صورت 
نمادین هم که شــده، داورزنــی برای احراز 
این پســت صوری  یــک رأی بیــاورد. چنین 
«نه» روشنی خطاب به محمدرضا داورزنی 
که از ســال ۱۳۸۵ تــا ۱۳۹۶ به مدت حدود 
۱۲ ســال رئیس فدراســیون والیبــال بود، 
سپس به عنوان معاون قهرمانی وزیر ورزش 
به ایــن وزارتخانه رفت و دوبــاره در تاریخ 
ایــن  رئیــس  ۱۳۹۸  به عنــوان  آبــان   ۲۹
فدراســیون انتخاب شــد و تا ۲۹ آبان ۱۴۰۲ 
هــم در این ســمت باقی ماند، بی ســابقه 
اســت. به ویژه آنکه تعداد زیــادی از همین 
اعضا پیش  از  این و زمانی که هنوز مشخص 
نشــده بود داورزنی قرار نیست در انتخابات 

جدید فدراســیون والیبال شرکت کند، حسابی مجیزگویش 
شــده بودند. حال  مشخص نیســت آیا این اقدام هماهنگ 
کــه چنین پیشــنهادی حتــی یــک رأی هم نیــاورد، برای 
خدشــه دار کردن وجهه داورزنی در مجمــع بوده یا اینکه 
نوعی خودنمایی از سوی رئیس جدید فدراسیون که بدون  
تردید جایگاه کنونی اش را مدیون داورزنی است. هرکدام از 
این دو مورد که باشــد ، در اصل داستان تفاوت زیادی ایجاد 
نمی کنــد؛ چرا کــه داورزنی حتی اگر ســال های زیادی هم 
عهده دار ریاست فدراســیون والیبال ایران باشد، باز به نظر 

نمی رسد که شایسته احراز پست ریاست افتخاری باشد. 
دلیلش هم ساده و در بررســی فعل و انفعالاتی است 
که در عصر جدید والیبال ایران رخ داده است. برای آنهایی 
که والیبال را از ســال های اخیر دنبال کرده اند، محمدرضا 
داورزنی معمار مدیریت جدید والیبال ایران اســت؛ به ویژه 
آنکــه مجموعه مــورد مدیریت او توانســت بهترین نتایج 
تاریخ والیبال ایران را هم بگیرد. با این حال بوده و هســتند 
بسیاری  که عقیده دیگری دارند. به نظر این افراد، داورزنی 

مزد مدیریت محمدرضــا یزدانی خرم در والیبال را گرفته و 
زیرســاخت هایی که یزدانی خرم برای والیبــال آماده کرده 
بود، ســودش بــه داورزنی رســید. اتفاقا چهار ســال آخر 
حضــور داورزنــی در والیبال، این فرضیه را قوت بخشــید؛ 
چراکــه تیم احیاشــده والیبال ایران، دوبــاره تبدیل به یک 
تیم معمولی در دنیا و تیم دوم آســیا شد. داورزنی حتی در 
برهه ای، علاقه به والیبال را فدای شغل مدیریتی در وزارت 
ورزش کرد و در یک رفت و برگشــت و بعد از ضعیف شدن 
بدنــه والیبال، دوباره زمام امور را به دســت گرفت که این 
بار دیگر توفیقی نداشت. البته داورزنی در سال های انتهای 
ریاســتش، تصمیمات عجیب و غریب هم کم نگرفت. یکی 
از بحث برانگیزتریــن اتفاقات مربوط بــه قطع همکاری با 
ســرمربیان خارجی بود. او بعد از قریب به ۱۱ سال تصمیم 
گرفت هدایت تیم ملی والیبال ایران را به یک مربی ایرانی 
بدهد و به هشــدارهایی که در این زمینه به دستش رسید، 
اصلا وقعی ننهاد. نتیجه شــد آنکه شــیب سقوط جایگاه 
والیبــال در عرصه جهانی تندتر شــد. ایــران در خانه، در 
شــرایطی که به نظر می رسید بخت زیادی 
برای قهرمانی در آســیا دارد، به ژاپن باخت  
تا برای معــدود دفعاتی در تاریخ، هواداران 
ایرانی ضمن هوکردن کادر فنی تیم ملی، به 
تشــویق تیم رقیب هم بپردازند. سخت ترین 
عواقب این تصمیم گیری مربوط به نتایج تیم 
ملی در لیگ ملت های والیبال بود که ایران 
را بین ۱۶ تیــم در رده چهاردهم قرار داد و 
رؤیای رسیدن به المپیک را از بین برد. البته 
داورزنی در بحث زیرساخت در تیم های پایه 
هم مدیریــت قابل قبولی نداشــت؛ چراکه 
برخــلاف ادعای خــودش، نســل جدیدی 
که به والیبال پا گذاشــتند، هرگــز در حد و 
اندازه های نســل طلایی والیبال ایران نبود. 
حال با چنین رزومه ای، به ویژه در دوره دوم 
مدیریت او که کم جای انتقاد نداشته است، 
مشخص نیست پیشــنهاد ریاست افتخاری 
از کجا الهام گرفته اســت؟ آیا در پشت پرده 

خبرهای دیگری در جریان است؟

خودنمایی یا تخریب؛ چرا دوباره داورزنی؟

ســرمربی ایتالیایی تیم ملی والیبال مردان ایران قرارداد خود با فدراســیون را 
رســما امضا کرد. روبرتو پیاتزا، سرمربی ایتالیایی تیم ملی والیبال ایران، دیروز وارد 
تهران شــد. پیاتزا روز گذشته پیش از نشســت خبری قرارداد خود را با فدراسیون 

والیبال ایران امضا کرد تا رسما هدایت تیم ملی ایران را بر عهده بگیرد.
سرمربی ایتالیایی تیم ملی همراه با سید میلاد تقوی، رئیس فدراسیون والیبال، 
این قرارداد همکاری را امضا کردند. میلاد تقوی، رئیس فدراسیون والیبال، پیش از 
امضای قرارداد با پیاتزا بیان کرد: خیلی امیدوارم در اولین فرصت، اردوی تیم ملی 
را شــروع کنیم. ســال آینده برای والیبال ما پر از رویداد است. مطمئنم با روحیات 
پیاتزا، توتولو، همکاران شــان و بازیکنان ایران، سال آینده سال برگشت تیم ملی به 
روزهای خوب خودش باشــد. او ادامه داد: قرارداد ما ۲+۲ خواهد بود. قراردادی 
هم که امضا کردیم، چهار ساله است اما شرط ادامه آن بعد از دو سال رضایت دو 
طرف است. این قرارداد در پایان سال بعد از نبود رضایت، تنها از طرف فدراسیون 

قابل فسخ است، نه از طرف مقابل.

پیاتزا با والیبال ایران قرارداد امضا کرد
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هفته شــانزدهم رقابت های لیگ برتر عصر روز گذشــته آغاز شد که در مهم ترین بازی 
روز، اســتقلال در ورزشــگاه آزادی میزبان تیم شــمس آذر قزوین بود. در شرایطی که به 
نظر می رســید تعطیلات بین دو نیم فصل فرصتی در اختیار موسیمانه قرار دهد تا بتواند 
اندیشه های تاکتیکی مدنظرش را به تیم تزریق کند، چنین نشد، تا قزوینی ها که حال و روز 
خوشی در جدول رده بندی ندارند، با یک گل برنده این دیدار شوند. به این ترتیب، استقلال 
که پیش از این هر چهار بازی اخیرش در لیگ برتر را با نتیجه مســاوی پشــت سر گذاشته 
بــود، این بار هم در کســب برد ناکام ماند تا بدتر از چهــار هفته آخرش، این بار حتی یک 
امتیاز هم کســب نکند. شاگردان پیتسو موسیمانه که پیش از این بازی در رتبه نازل دهم 
جدول رده بندی قرار داشــتند، با این شکســت یک پله دیگر در جدول تنزل پیدا کردند و 
بسته به نتایجی که در رقابت های امروز رقم می خورد، ممکن است حتی تا رتبه سیزدهم 
جدول هم ســقوط کنند. این به آن معنی اســت که این تیم به طور رسمی همین حالا به 
بحران ســلام کرده و اگر نتواند خیلی ســریع از شوکی که اســیر آن شده، نجات پیدا کند، 
ممکن است عواقب ســنگین تری هم در انتظارش باشد. استقلال به شمس آذری باخت 
که نیم فصل اول بســیار بدی را پشــت سر گذاشــت. این تیم با ۱۳ امتیاز در رتبه پانزدهم 
و منطقه ســقوط قرار داشت که حالا با این ســه امتیاز معجزه آسا که حاصل جنگندگی 
شاگردان مهدی رحمتی بود، تا حدودی احساس آرامش خواهد کرد. البته که شمس آذر 
پیش از این هم در تقابل های قبلی برابر اســتقلال حریف سرســختی نشان داده و در هر 
ســه بازی موفق به گل زنی شده بود. این رویه در دیدار شب گذشته هم ادامه پیدا کرد تا 
مشــخص شــود آنها انگیزه زیادی دارند. نکته مهم درباره مهدی رحمتی اینکه تیم های 
تحــت هدایت او در هفت مصاف با تیم ســابقش، تنها یــک گل زده اند و رحمتی با پنج 
شکست به هیچ تیمی بیشتر از استقلال در لیگ برتر در قامت سرمربی نباخته بود. نکات 
آماری منفی که شــب گذشــته تعدادی از آنها از بین رفت و پاک شد. به غیر از این دیدار، 
روز گذشــته سه بازی دیگر هم برگزار شــد که خیبر تیم قعر جدولی هوادار را با دو گل از 
پیش رو برداشــت و گل گهر در سیرجان توانست با یک گل از سد ملوان عبور کند. در دیگر 
بازی این هفته هم آلومینیوم اراک و اســتقلال خوزســتان به مصاف یکدیگر رفتند که این 

بازی دست آخر با نتیجه مساوی یک – یک به پایان رسید.

هفته شــانزدهم رقابت های لیگ برتر در شــرایطی عصر امروز با انجــام چند دیدار دیگر به 
پایان می رســد که در یکی از حســاس ترین بازی ها، پرسپولیس، یکی از سه تیم بالانشین جدول، 
در اصفهــان به مصاف ذوب آهــن خواهد رفت. این بازی اولین بــازی دو تیم در نیم فصل دوم 
رقابت های لیگ محســوب می شود و با توجه به جایگاه آنها، کسب سه امتیازش اهمیت زیادی 
خواهد داشت. البته مطابق با انتظار فشار بیشتر متوجه باشگاه پرسپولیس است؛ تیمی که هنوز 
هم برخلاف وعده های مکرر مدیرعامل، سرمربی جدیدش را روی نیمکت نمی بیند و کریم باقری 
به همراه دیگر مربیان پرسپولیسی که دستیار خوان کارلوس گاریدو بوده اند، برای سومین بار در 
لیگ برتر، هدایت این تیم را بر عهده خواهند داشت. پرسپولیس از شکست در دیدار سوپرجام پا به 
این میدان می گذارد و انگیزه زیادی برای جبران مافات دارد. کریم باقری در دو بازی قبلی در لیگ 
برتر توانسته هر شش امتیاز را کسب کند و اگر امروز هم دست پر از زمین بیرون رود، کار مهمی را 
در این باشگاه رقم زده است. فارغ از مسائل فنی که می تواند به جذابیت های این دیدار بینجامد، 
غیبت آزاردهنده تماشاگران زن در اصفهان، نکته منفی مهمی است. اصفهانی ها در حالی اجازه 
ورود زنان به ورزشگاه در رقابت های لیگ برتر را نمی دهند که این مقوله از ابتدای فصل گذشته 
تاکنون در ســایر شــهرهای ایران (منهای اهواز) دنبال می شود. فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا 
به طور جدی به مسئولان فدراسیون فوتبال ایران هشدار داده اند تا زنان در کلان شهرهای ایران به 
ورزشگاه بروند و بازی تیم های مربوطه را تماشا کنند. فدراسیون به همراه دیگر نهادهای مربوطه 
زمینه چنین اتفاقی را در شــهرهای مختلف رقم زده اند ولی مســئولان سیاسی – اجتماعی شهر 
اصفهان تا به الان مجوز چنین حضوری را صادر نکرده اند. این ممنوعیت در شرایطی همچنان 
پابرجاست که پیش از این در اواخر نیم فصل نخست، دیدار سپاهان و پرسپولیس در اصفهان با 
رأی کمیته انضباطی فقط با حضور زنان برگزار شــد. دیداری که رکورد حضور زنان در یک بازی 
فوتبال در ایران را شکست و تبدیل به روز تاریخی برای مسئولان این شهر شد. پس از آن دیدار و 
استقبال قریب به ۴۰ هزارنفری زنان اصفهانی از یک مسابقه فوتبال در لیگ برتر، انتظار می رفت 
مســئولان این شهر بالاخره مجوز حضور زنان را صادر کنند ولی در عین ناباوری، درست پس از 
آن بازی، دوباره درهای ورزشگاه به روی زنان در این شهر بسته شد. اتفاقی که همین امروز هم 
تکرار می شود و مسئولان باشگاه ذوب آهن در بیانیه ای رسمی عنوان کرده اند زنان اجازه حضور 

در بازی امروز این تیم مقابل پرسپولیس را نخواهند داشت.

روزهای بحرانی استقلال ادامه دارد اصفهان باز هم درها را به روی «زنان» بست


